
P r o t o k 6 k  nr LX/2018 
z obrad LX sesjl Rady Miejskiej w Klodzku, 

kt6ra odbyta siq w dniu 30 paidzlernlka 2018r. 
w sali Rajc6w Urzgdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpoczgta sie o godz. 14:05. 

1. Otwarcie obrad LX sesjl Rady Miejskiej w Klodzku. 
Otwarcia sesji dokonat Przewodniuqcy Rady Miejskiej w Ktodzku Pan Tomasz iabski mbwiqc: 
,,Otwieram obrady W sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwlerdzenie wainohci sesji. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski stwierdzit, iz w sesji uczestniczy 20 radnych 
w zwiqzku z tym wszystkie podejmowane decyzje bgdq prawomocne. (Nieobecny na sesjl radny 
p.L.Sur6wka) 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz hbsk i  ztozyl wniosek o uczczenie minutq ciszy pamigci zmartego 
Wtadystawa Zakrzewskiego. Pan Wtadystaw Zakrzewski wychowat i wyedukowat muzycznie kilka 
pokoleh mieszkaricbw Ktodzka, byt wspaniatym cztowiekiem, kt6rego na pewno wszyscy bgdq 
pamietak. 

Radny Pan Stanlrlaw Ferenc: Panie Przewodniuqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni 
Mieszka~icy Ktodzka. W tych ostatnich dniach odeszto od nas w tragicznych okolicznolciach kilka 
osbb. Kohuy sic nasza kadencja i wielu mieszkaricom nie b y b  dane dotyt  tej chwili. Uwatam, ze 
ich wszystkich powinniimy u a c i t  minutq ciszy. 

Minuta ciszy. 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesjl Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski zaproponowat radnq Paniq Anetq 
Losiewicz. Pani radna wyrazita zgodg. Poddano kandydature pod gtosowanie. 
Glosowanie: za - 20, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nle glosowal nlmbecny na sesji radny p.~.surdwka) 

Radna Pani Aneta tosiewicz zostata powotana na sekretarza obrad LX sesji Rady Miejskiej 

Przewodniczgy Rady poinformowat, i e  przed rozpougciem sesji wptyngly do biura Rady trzy 
projekty uchwaly. Projekt uchwaly na druku nr 487 w sprawie podwyiszenia kryterium dochodowego 
uprawniajqcego do korzystania z pomocy spoteunej przez osoby objgte rzqdowym programern 
,,Posikk w szkole i w domu" na lata 2019-2023, projekt uchwatySna druku nr 488 w sprawie 
okreilenia wysokoici stawek podatku od nieruchomolci oraz projekt uchwaly na druku nr 489 
w sprawie okreilenia wysokoici stawek podatku od Srodk6w transportowych. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poddal pod gtosowanie wprowadzenie do porzqdku obrad 
nizej wymienionych projektbw uchwat: 

projekt uchwaw na druku nr 487 w sprawie podwyiszenia kryterium dochodowego 
uprawniajqcego do korzystania z pomocy spdecznej przez osoby o b j ~ t e  rzqdowym 
prograrnem ,,Posihk w szkole i w dornu" na lata 2019-2023. 

Gbsowanie: za - 20, przeciw - 0, w~trZyrna/0 sig - 0. (Nle glosowa! nleobecny na sesji radny p.L.Sur6wka) 

Pmjekt uchwaty na druku nr 487 zostal przyjgty do porzqdku obrad. 
projekt uchwaty na druku nr 488 w sprawie okreilenia wysokoici stawek podatku od 
nieruchomoici. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzimab sig - 0. (Nle glosowal nleobecny na sesjl radny p.L.Surdwka) 

Projekt uchwaly na druku nr 488 zostat przyjqty do porzqdku obrad. 
projekt uchwaw na druku nr 489 w sprawie okreilenia wysokoici stawek podatku od Srodkbw 
transportowych. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzyrnalo sic - 0. (Nle glosowal nleobecny na sesjl radny p.~.Suiurdwka) 

Projekt uchwaty na druku nr 489 zostak przyjgty do porzqdku obrad. 

Przewodniczqcy Rady poddal pod gtosowanie przyjgcie porzqdku obrad po wprowadzonych zmianach. 
Glosowanie: Za - 20, przeciw - 0, W S ~ ~ Z ~ I ' I ? ~ / O  sic - 0. (Nie glosowal nleobecny na sesjl radny p.L.Sur6wka) 



1. Otwarcie LX sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
2. Stwierdzenie waznoSci sesji. 
3. Wybor sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokoh z U X  sesji. 
5. Podjecie uchwaly w sprawie zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Ktodzko 

na lata 2018-2027, druk nr 484. 
6 .  Podjecie uchwaty w sprawie dokonania zmian budletu Gminy Miejskiej Ktodzko na 2018 rok, 

druk nr 485. 
7. Podjecie uchwaty w sprawie Statutu Grniny Miejsklej Ktodzko, druk nr 486. 
8. Podjecie uchwaty w sprawie podwyzszenia kryteriurn dochodowego uprawniajqcego do 

korzystania z pornocy spolecznej przez osoby objete rzqdowyrn prograrnern ,,Positek w szkole 
i w dornu" na lata 2019-2023, druk nr 487. 

9. Podjecie uchwaty w sprawie okreilenia wysokoici stawek podatku od nieruchomoici, 
druk nr 488. 

10. Podjecie uchwaty w sprawie okreilenia wysokoici stawek podatku od irodk6w transportowych, 
druk nr 489. 

11. Interpeiacje i zapytania radnych. 
12. Wnioski i oswiaduenia radnych. 
13. Sprawy roine. 
14. Zakoliczenie sesji. 

4. Zatwierdzenie protokolu z LIX sesji. 
Protok6l zostat przedtoiony radnym. Uwag do protokdu nie zgtoszono. 
Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod gtosowanie przyjecie protokolu z LX sesji 
Rady Miejskiej w Ktodzku. 
Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. (Nie glosowal nieobecny na sesl, radny p.L.Suniwka) 
Protokd z U X  sesji Rady Miejskiej w Klodzku zostal przyjqty. . 

5. Podjqcie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Ktodzko na lata 2018-2027, druk nr 484. (Zab nr 1) 
Projekt uchwaty zostat przedlotony radnyrn. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat, ze projekt uchwaty byl  opiniowany przez 
Kornisje Budzetu, Finansbw i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii 
Kornisji. 
Przewodniczqca Kornisji Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pani Aneta toslewlu 
poinforrnowata o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr  484. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowe'j Grniny Miejskiej Klodzko na lata 2018-2027, druk nr 484. 

Glosowanie: za - 20, p r ~ e c i w  - 0, wSt~yma/0  sie - 0. (Nie glosowal nleobecny na sesji radny p.L.Sur6wka) 

Uchwata zostala pod j~ ta  i otrzymala nr LX/467/2018. (Zal. nr 2) 

6. Podjsle uchwaty w sprawle dokonania zmlan budietu Gminy Miejskiej Ktodzko na 2018 
rok, druk nr 485. (Zat. nr 3) 
Projekt uchwaty zostat przedtozony radnyrn. 

Przewodnicz$cy Rady Pan Tomasz tabski poinformowat, t e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 
Kornisje Budzetu, Finansdw i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 
Kornisj~. 
Przewodniczqca Kornisji Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pani Aneta tosiewicz 
poinforrnowata o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr  485. 

Uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 



Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz fabski poddal pod glosowanie podjacie uchwaty w sprawie 
dokonanla zrnian budletu Grniny Miejskiej Klodzko na 2018 rok, druk nr 485. 

Glosowanie: za - 20, p ~ e c i w  - 0, wstfzyrnal0 sic - 0. (Nle glosowd nleobecny na sesji radny p.L.surdwka) 

Uchwala zostala podjqta i otrzymata nr U(/468/2018. (Zal. nr 4) 

7. Podjqcie uchwaty w sprawie Statutu Gminy Miejskiej Klodzko, druk nr 486. (Zal. nr 5) 
ProjeM uchwaty zostal przedlotony przez Dorainq Komisje ds. nowelizacji Statutu i jest po konsultacji 
z Nadzorern Wojewody. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod gksowanie podjecie uchwaty w sprawie 
Statutu Grniny Miejskiej Klodzko, druk nr 486. 

Glosowanie: za - 18, prreciw - 0, wstrryrnato sie - 2. (Nle g/osowa/ nleobecny na sesjl adny p.L.Surdwka) 

Uchwala zostata podjqta 1 otrzymala nr LX/469/2018. (Zal. nr 6) 

8. Podjqcie uchwaty w sprawie podwyhzenia kryterium dochodowego uprawniajqcego do 
korzystanla z pomocy spolecznej pnez osoby objqte ~ q d o w y m  programem ,,Positek 
w szkole i w domu" na lata 2019-2023, druk nr 487. (Zal. nr 7) 
Projekt uchwaty zostat przedlotony radnyrn. 

Przewodniaacy Rady Pan Tomasz iabski poinforrnowat, i e  projekt uchwaty byt oplnlowany przez 
Kornisje Zdrowia, Pornocy Spobanej, Sportu i Turystyki. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie 
oplnii Kornisji. 

Przewodniuqcy Kornisji Zdrowia, Pornocy Spolecznej, Sportu I Turystyki Pan Jacek Kubickl 
dpolnforrnowa~o pozytywnej opinii Kornisji do projektu uchwaty na druku nr 487. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniaqcy Rady Pen Tomasz tabski poddal pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
podwyzszenia kryteriurn dochodowego uprawniajqcego do korzystania z pomocy spolecznej przez 
osoby objete rzqdowym prograrnern ,,Posllek w szkole i w dornu" na lata 2019-2023, druk nr 487. 

Glosowanie: Za - 20, pr~ec iw - 0, wStfZyrnal0 si.$ - 0. (Nle glosowal nleobecny na sesjl radny p.L.Surdwka) 

Uchwata zostala podjqta I otrzymala nr LX/470/2018. (ZaL nr ,8) 

9. Podjqcle uchwaly w sprawle okreglenla wysokokci stawek podatku od nieruchomoicl, 
druk nr 488. (Zal. nr 9) 
Projekt uchwaty zostal przedtoiony radnyrn. 

Przewodniczacy Rady Pan Tomasz tabski poinformowal, ze projekt uchwaty byl opiniowany przez 
Kornisje Budletu, Flnans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 
Kornisji. 
Przewodniczqca Kornisji Budtetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewiu 
poinformowala o pozytywnaj opinii Kornisji do projektu uchwaly na druku nr 488. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz tabski poddal pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawle 
okreflenia wysokofci stawek podatku od nieruchomo4ci, druk nr 488. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstnymalo Sie - 1. (Nle glosowal nleobecny na sesjl radny p.L.Surdwka) 

Uchwala zostah podjqta I otrzymata nr W/471/2018. (Zal. nr 10) 

10. Podjecie uchwaly w sprawie okrehlenia wysokolci stawek podatku od Irodk6w 
transportowych, druk nr 489. (ZaL nr 11) 
Projekt uchwaly zostal przedtozony radnyrn. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat, t e  projekt uchwaly byt oplniowany przez 
Komisje Budietu, Finans6w i Polltyki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 
Komisji. 
Przewodniczqca Komisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Cosiewicz 
poinformowala o pozytywnej opinii Komisji do projektu uchwaty na druku nr 489. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
okreSlenia wysokoici stawek podatku od irodkbw transportowych, druk nr 489. 

Glosowanie: za - 19, p ~ e C i w  - 0, W S ~ R Y ~ ~ ~ O  sic - 1. (Nle glosowal nleobecny na sesjl radny p. L.Sur6wka) 

Uchwaka zostala podjqta i otrzymala nr LX/472/2018. (Zal. nr 12) 

11. Interpeiacje i zapytania radnych. 
W okresie miedzy sesjami do biura Rady nie wpiynety pisemne interpelacje od radnych. 
Zapytah nie stwierdzono. 

12. Wnioski i oiwiadczania radnych. 
Gtos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc: Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, 
Szanowni Mieszkahcy Klodzka. Cztery lata temu, koriczqc poprredniq kadencje wnosilem i wowczas 
wkadajqcy tutaj Burmistrzowle dali slowo, i e  tq sprawq sie zajmq. Za pare dni mamy 11 Llstopada 
i problem tych drzew katyhskich, kt6re sq przy ui. Piieckiego nadal istnieje. Drzewa te uschly, brakuje 
tabliczek. Prosilem, aby to zrobit tak samo jak to zrobit Pan Wojciech lyszkiewicz w Parku Przyjaini 
Wojsk G6rskich poprzez polozenie pamiqtkowych kamieni, ktbrych' nikt nie wyniesie i nikt nie 
zniszczy. Tak samo sugerowalem Burmistrzom na tamtej ostatniej sesji, aby rozwiqzat sprawe z tymi 
trzema drzewami i tabliczkami. Miasto zobowiqzako sic, i e  weimie patronat nad pamitciq ludzi 
pomordowanych w Katyniu. Katda gmlna wzlela sobie kilku iotnierzy pod opieke. Mam nadzieje, t e  
pnyszla Rada tym tematem sie zajmie, byt  moie to wyjdzie z innych ust i ten problem zostanie 
rozwiqzany. Ta sytuacja nle tylko Swiadczy i l e  o nas jako radnych, ale daje zte Swiadectwo miastu. 
Wyschnigte drzewa, ukradzione mosigzne tabliczki. Sq rzeczy, ktore bolq. Nie dbamy o pamigt ludzi, 
kt6rzy przed nami ty l i  i dzieki ktbrym moierny dzisiaj tutaj bye. Jest jeszcze druga sprawa, kt6rq 
podnosilem jeszcze poduas kadencji poprzedniego wlodarza, ktbry byt dwie kadencje, mbwilem 
o zamieszczeniu tablicy pamiqtkowej na budynku Centrum Pomocy Rodzinie, gdzie miekcila sie 
ubecka katownia, gdzie miedzy innymi moj t e i t  byl tam meczony i sadzany na taborecie. Nie bede 
tego w szaegblach opowiadat, to sq drastyczne sprawy. To byka katownia. Do dzisiaj nie wiem co 
w tym mieScie sic dzieje, czy ludzie sq giusi czy Siepi i nie chcq niczego pamlgtat? Ja nie musze miet 
dowodbw od teScia, ale sq inne osoby. W 1965 roku styszalem opowiekci od osoby, Slqzaczki, kt6ra 
byta protokolantka i mieszkata na ostatnim piptrze, gdzie obecnie sq biura, teby do dzisiaj nle 
upamietnit tego miejsca? Na ul.Grunwaldzkiej jest upamigtnienie, ale tutaj gdzie byla prawdziwa 
katownia nic nie ma. Pan Burmistrz sprawuje nastgpna, kadencjp, mam nadzieje, i e  sukcesja 
wtodarza teZ do czego6 zobowiqzuje i mam nadzieje, l e  te sprawy wreszcie zostanq ureguiowane. 

Glos zabral Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko: Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, Panie radny. 
Staramy sig doktadat wszelkich starari i jak najbardziej dbamy o miejsca, ktbre przypominajq 
o naszej martyrologii i miejscach historycznych w mie6cie Klodzku., Przyznam, ze dzisiaj po raz 
pierwszy styszg o tych drzewach przy ul. Pileckiego. Nie bgdg zadawal sobie trudu, a mote jednak 

v zadam sobie trud i sprawdze protokot z pierwszych sesji, a moze przejrzg calq kadencje i zweryfikuje 
to, czy rzeczywikcie Pan zglaszal te I problem. Niemniej jednaj, tak jak powiedzialem na wstepie, 
wszystkie miejsca martyrologii, kaini zwiqzane z narodem polskim sq przez nas utrzymywane 
i dokladarny wszelkich starah, aby byty one w naletytym porzqdku i w naiezytym stanie. 

Wiecej gtos6w nie stwierdzono. 

13. Sprawy r6tne. 
Glosdw nie stwierdzono. 



14. Zakohczenie sesji. 
Przewodn iu~cy  Rady Pan Tomasz tabski zamknqt obrady m6wiqc: ,,Zamykam obrady LX sesji Rady 
Miejskiej w Ktodzku". 

Zakohuenie sesji nastqpib o godz. 14:25 

Pro tokb/ sponqdzlla: +nets Bedkowska 


